

Member of Qatar Foundation

AKHBARPrimary School



February 12, 2022

ISSUE | 20

www.qataracademy.edu.qa



الرّؤية

تسعى أكاديميّة قطر – الدّوحة إلى تمكين طلّابها من تحقيق مستويات عالية من النّموّ الأكاديميّ والرّفاه الشّخصيّ ليصبحوا مواطنين مسؤولين متجذّرين في ثقافتهم المحلّيّة ومنفتحين على العالم Vision

Empowering students to achieve high levels of academic growth and personal wellbeing and to be responsible citizens who are locally rooted and globally connected.

Upcoming events

Feb 13th -17th: Completion of MAP testing

From Feb 20th: Accreditation Visit by IB,

CIS and NEASC

Feb 26th: Qatar Environment Day

March: QAD Road to 2022

Football games begin

March 6th- 10th: School closed

March 13th: School reopens

FOLLOW US ON

(G) @qataracademydoha

(©) @qad_qf

(D) @gad gf

(D) @qataracademydoha

QAD Primary School Administrative team

Marie Green - Principal

mgreen@gf.org.ga

Andrew Cubitt - Assistant Principal

acubitt@qf.orq.qa

Flizabeth Kennedy - Assistant Principal

ekennedy@qf.orq.qa

Sana Alavi- Assistant Principal (FFC and Preschool)

salavi@qf.orq.qa

Office Staff - Admin Assistants

Maha Al Awad- msaid@qf.orq.qa

Yasmin Abbas-yabbas@qf.org.qa

44542000



Member of Qatar Foundation

AKHBARPrimary School





رسالة المدير العام

أولياء الأمور الكرام،

أتمنى أن تكونو قد استمتعتم باليوم الرياضي للدولة يوم الثلاثاء الماضي و أن تكونوا قد تمكنتم من ممارسة بعض النشاط البدني مع أطفالكم.

لقد تحدثت إلى عدد من الطلاب حول الأنشطة التي قاموا بها يوم الثلاثاء وكم استمتعوا بالمشاركة. التمرينات أمر رائع بالنسبة لنا جميعًا، وكلما استطعنا تشجيع طلابنا على المشاركة بانتظام في التمارين البدنية أو الرياضة، فإنهم سيكونون أكثر لياقة وصحة. لم يكن بالإمكان تنظيم يوم رياضي في المدرسة هذا العام، بسبب ظروف الجائحة، ومع ذلك، فإننا نهدف مرة أخرى إلى زيادة كمية الرياضة التي نلعبها كمدرسة في العام المقبل خلال الأسبوع الماضي. وبلغوا نصف نهائي البطولة SHEro لعب فريق كرة القدم للفتيات من الصف 8/7 في كأس ولعبوا ضد فريق مدرسة شيربورن يوم الثلاثاء في استاد المدينة التعليمية. كانت هذه فرصة رائعة لفتياتنا حيث لعبن بشكل جيد للغاية، على الرغم من أنهن للأسف لم يستطعن تحقيق نصر تام، حيث خسرن 2-1. ثم لعبوا في مباراة تحديد المركز الثالث والرابع ضد الأكاديمية العربية الدولية وفازوا في تلك المباراة 2-0. لإنهاء البطولة في المركز الثالث. كانت هذه تجربة رائعة لفتياتنا وستضعهن في وضع جيد لمزيد من المسابقات في المستقبل، تم منح الفتيات إميدالياتهن من قبل ديفيد بيكهام

علياء آل ثاني فازت بجائزة حارس مرمى البطولة والتي كانت إنجازاً كبيراً لها ! الف مبارك لعالية ولكل الفريق على أداؤهم القوي في اليوم الرياضي الوطني

سيحتاج جميع الطلاب مرة أخرى إلى إجراء اختبار المستضدات السريع 48 ساعة قبل بدء المدرسة في الساعة 7:00 صباحًا يوم الأحد 13 فبراير. ستتبع المدرسة الثانوية والمدرسة الابتدائية نفس الإجراء المتبع في الأسبو عين الماضيين Covid-19 لقد أرسلنا إلى أولياء الأمور رسالة من وزارة الصحة العامة حول فرصة مشاركة أطفالكم لاختبار العشوائي. هذا كله جزء من استراتيجية الوزارة للحد من انتشار الفيروس والحفاظ على سلامة البلاد. إذا كنتم تر غبون في أن يتم اختبار طفلكم من قبل وزارة الصحة العامة ، يرجى إكمال النموذج الذي قد تم إرساله من قبل مدراء المدارس الابتدائية والثانوية بحلول 16 فبراير ، حتى نتمكن من إجراء الترتيبات مع وزارة الصحة العامة الطبب التمنيات،

ستبفن مبك

FOLLOW US ON

- (G) @qataracademydoha
- (©) @qad_qf
- (g) @qad_qf
- (D) @qataracademydoha







Director's Message

Dear Parents,

I hope that you enjoyed National Sports Day on Tuesday and were able to engage some physical activity with your children. I have spoken to a number of students about what exercise they did on Tuesday and how much they enjoyed taking part. Exercise is a great thing for us all to do and the more we can encourage our students to participate regularly



in physical exercise or sport, then the fitter and healthier they will be. We had hoped to extend the sports program at the school this year, with more extra-curricular opportunities, but the Omicron variant of Covid-19 has meant that this has not been possible. We will, however, be aiming again to increase the amount of sport we play as a school, next year.

Our Grade 7/8 girls football team played in the SHEro Cup over the last week. They reached the semi-finals of the tournament and played against Sherborne on Tuesday in the Education City Stadium. This was a wonderful opportunity for our girls and they played extremely well, although unfortunately they could not quite secure a victory, losing 2-1. They then played in the 3^{rd} / 4^{th} place play-off match against Arab International Academy and won that match 2-0. to finish the tournament in 3^{rd} position. This was a great experience for our girls and will put them in a good position for further competitions in the future. To add to the excitement of the day the girls were presented with their medals by David Beckham!

Alia Al Thani won the Goalkeeper of the tournament award which was a great achievement by her. Congratulations to Alia and all the team on their strong performance on National Sports Day! All students will again need to complete a Rapid Antigen Test, up to 48 hours before the start of school at 7.00am on Sunday13th February. The Senior School and the Primary School will follow the same procedure as in the previous two weeks.

We have sent parents the communication from MOPH about the opportunity for your children to take part in a random Covid-19 test. This is all part of the Ministry's strategy to reduce the spread of Coronavirus and to keep the country safe. If you would like your child to be tested by the MOPH, please complete the form which has been sent to you by the Senior and Primary Schools, by 16th February, so that we can make the arrangements with MOPH.

Best wishes,

Stephen Meek

FOLLOW US ON

(G) @qataracademydoha

@gad_qf

(E) @qad_qt

(D) @qataracademydoha



AKHBARPrimary School



QAD Sports Week





AKHBARPrimary School

أخيـــار المدرسة الابتدائيّة























AKHBARPrimary School























AKHBARPrimary School











FOLLOW US ON

- (द) @qataracademydoha
- @qad_qf
- (12) @qad_qf
- (D) @qataracademydoha







100 Days of School





















How did the Arabic Bilingual classes celebrate the "100 days of school"?

On the occasion of the "International Week" and the completion of 100 days at school, our beloved KG F and KG A students gave free rein to their ideas to make Wednesday February 9th, 2022 a memorable day for us all!

With the usual and passionate support of their parents, they have researched 100 kind words in several languages.

With their teacher's guidance, our little open-minded communicators visited QAD staff from different nationalities, asked them to translate various kindness words in different languages.

After the tour, these amazing students showed a great job as they spelled and wrote the words on large pieces of paper and brought them to decorate our class. Now our mural is enriched with 100 kind words and in several languages!



كيف احتفل تلاميذ صفّ ثنائيّ اللغة في اللغة العربيّة بال 100 يوم؟



وبعد قضاء 100 يوم في المدرسة، "الأسبوع العالميّ"تزامنا مع أطلق تلاميذ التمهيديّ "ف و أ" العنان لأفكارهم ليجعلوا يوم يومًا مميّزًا لا يمكن نسيانه.2022فبراير 9 الأربعاء الموافق فيه بدعم أولياء أمورهم المعتاد، قام التلاميذ بإجراء بحث عن 100 كلمة لطيفة وبلغات عدّة.

بمساعدة المدرّسات وتوجيهها لهم، قام تلاميذنا المنفتحون والمتواصلون بزيارة مجموعة من المدرّسات من مختلف الجنسيّات وطلبوا منهم تسمية كلمات لطيفة بمختلف اللغّات. بعد الجولة، قام تلاميذنا الشطّار بتهجئة الكلمات وكتابتها على أوراق

لدينا الآن جداريّة غنيّة ب 100 كلمة لطيفة وبعدّة لغّات!

ليزيّنوا بها حداريّة صفّهم.



AKHBAR Primary School















What are Fine Motor Skills?

We can refer to fine motor skills as the ability of a child to control and coordinate the small muscles of their body, synchronizing hands and fingers in order to perform certain functions. It is so important for fine motor skills to be developed and strengthened in order to be able to hold a pencil for writing and successfully completing tasks that involve manipulating, holding, and controlling equipment and resources. It is essential for developing their independence skills in self-care tasks such as dressing, buttoning, tying shoelaces, brushing teeth, etc.



- Writing, drawing, painting, using a variety of tools and materials
- Making and manipulating playdough, slime, putty, clay
- Tweezers and tongs, picking up small objects and sorting into containers
- · Waterplay with sponges and different equipment to encourage pouring and control
- · Sand, building sandcastles, using equipment to make mudpies
- Threading beads or macaroni
- Cutting, pasting, ripping, folding activities
- Eating independently with cutlery
- Building with blocks, Lego and playing with small objects
- Tracing finger in a tray of sand/flour/salt/paint to make letters, numbers, shapes
- · Helping with gardening and planting
- Please click on the links on the photos to see some more ideas and recipes!















AKHBARPrimary School



Grade 5 taking ACTION

 $Animal\ Welfare\ Ambassadors\ from\ Grade\ 5\ visited\ PAWS\ Rescue\ Centre\ on\ Thursday\ 3rd\ February\ 2022\ as$

part of an initiative to raise awareness about animal welfare in Doha.

After a hugely successful trip, the students invited Alison (Founder of PAWS) into QAD

Primary for a Q&A session to discuss how they could begin to take action and support the Rescue Centre.

Our ambassadors are working on plans to support PAWS Rescue Centre with time, fundraising and a host of other initiatives.











